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چند هفته ای طول کشید تا بتوانیم قرار مصاحبه را هماهنگ 
کنیم. آقا کاظم تازه بابا ش��ده است، آن هم دوقلو و طبیعتا وقت 
خالی اش خیلی کمتر از قبل است. »سبحان« و »ماهان« البته 50 
روز زودتر از موعد هم به دنیا آمده اند و به مراقبت های بیشتری هم 
نیاز دارند. همین مساله باعث شده بود با تاخیر چند هفته ای زمانی 
هماهنگ شود تا بتوانیم همدیگر را ببینیم. مصاحبه را برای روز 
کارگر می خواستیم کار کنیم اما در روز کارگر تازه بهم رسیدیم؛ 
آنقدر هم آن روز برای کارگران تلخ شد که مصاحبه را نگه داشتیم 
تا چند روزی از »مزدور« خطاب شدن این قشر زحمتکش بگذرد 
و آن را منتش��ر کنیم. »کاظم عقلمن��د« همان آبدارچی معروف 
فضای مجازی مصاحبه شونده بود، فردی که از دردها و سختی ها به 
فضای مجازی پناه آورده و تلاش دارد با نشان دادن هر چه بیشتر 
خوبی ها، دردها را فراموش کنیم. برای همین بیش��تر پست های 
اینستاگرامش درباره مسائل خوب و خوبی هاست اگرچه به قول 
خ��ودش درد هم زیاد دارد و اگر بخواه��د از مصیبت کارگران و 
کم درآمدها که خودش هم بخشی از این قشر است بنویسد، غم ها 
سر به فلک می کشد. حدود ساعت 4:30 بعدازظهر به محل کارش 
در خیابان الوند رسیدیم. داشت آبدارخانه را جمع و جور می کرد. 
از همان اول احساس نزدیکی کردیم؛ هم او، هم ما. گفت در اتاق 

بغل آبدارخانه بنشینیم و گفت وگو را آنجا انجام دهیم.
***

مختصریازخودتبگو.
کاظ��م عقلمندم. متولد اول خرداد 63 و نزدیک 33 س��الگی 

هستم. 
سربازیرفتی؟

س��ال 82 به خدمت س��ربازی رفتم. با سیکل رفتم ولی تازه 
دیپلم گرفته ام.

متولدکدامشهرهستی؟
متولد تهرانم ولی اصالتا اهل سراب آذربایجان شرقی هستیم. 
در عبدل آباد در منطقه 19 متولد ش��دم، بزرگ ش��دم و زندگی 

می کنم. به قولی ما بچه پایینیم.
ازکیمشغولکارشدی؟

از 15 سالگی خیاطی می کردم قبلش هم مثل همه بچه های 
جنوب ش��هر دستفروشی. اول دبیرستان را خواندم و چون قبول 
نش��دم دیگر ادامه ندادم و 4 تا 5 سال خیاطی کردم و بعد از آن 
به خدمت سربازی رفتم. حتی در ایام سربازی نیز کار می کردم و 

زمانی که مرخصی می گرفتم دوباره سراغ خیاطی می رفتم.
کیآمدیاینجا؟

از مهر 87 به اینجا آمدم و از فضایش خوشم آمد و هر دو طرف 
از یکدیگر راضی بودیم و به کارم ادامه دادم.

ورودتبهفضایمجازیازکیبود؟
دنیای مجازی را آخرین روزهای سال 90 شروع کردم. خواهرم 
را در خرداد به علت س��رطان از دس��ت دادم. افسرده بودم، دنبال 
یک فضایی می گش��تم که از این افسردگی دربیایم. سال 90 بود 
که با وبلاگ آشنا شدم و شروع کردم به نوشتن، طنز می نوشتم و 
در آن زمان که وبلاگ تقریبا از دور خارج شده بود، کم کم روزی 

200 کامنت داشتم. 
اسموبلاگتچهبود؟

»من بی تو« بود، اس��مش عاش��قانه بود ولی عاشقانه نبود، به 
عشق خواهرم بود اما بعد از مدتی بستمش.

چرا؟
یک روز نگاه کردم دیدم من روزی 5 تا روزنامه می خواندم اما 
حالا نه تنها روزنامه نمی خوانم، ش��رکت را هم خاک گرفته و در 

حقیقت همه کار و زندگی مان مانده بود. وبلاگم را بستم.
آنجانوشتهبودیشغلتچیست؟

در این وبلاگم نگفته بودم شغلم چیست. به تشویق دوستانی 
ک��ه در وبلاگ پیدا کرده بودم دوباره  یک وبلاگ راه اندازی کردم؛ 
کامنت دونی، آن را بس��تم و عنوان کردم هر کی هر چی خواند و 
خوشش آمد یک صلوات بفرستد. اسم صفحه ام را هم »این منم 
بی تو« گذاشتم که باز هم به خاطر خواهرم بود. بعد از خراب شدن 
بلاگفا وارد فیسبوک ش��دم. صفحه ای به اسم »تشکر می کنم از 
آفریننده های خوشی های کوچک« بود که هر کس یک تشکر از 
هر چیزی می کرد. من تشکر نکردم، نوشتم دلخوشی ای که هنوز 
بعد از 6 سال به آن نرسیده ام. من آبدارچی یک شرکت هستم و 
کارم نیز نظافت و دادن چای است. خیلی دلم می خواهد یک روز 
که در آبدارخانه می نشینم یک میهمان یا یکی از همکاران به من 
چای بدهد، در حالی که این کار وظیفه من است. فکر می کنم در 

مجموع  پستم در آن صفحه فیسبوک 400 تا 500 هزار بار لایک 
خورده بود، چرا که در همه جا پخش شد و بیش از 5 تا 6 هزار جا 

آن را به اشتراک گذاشتند.
پساینجااولینبارگفتیآبدارچیهستی؟

ن��ه در وبلاگ دوم یک بار نوش��تم »بچه ها به نظرتان ش��غل 
من چیس��ت؟« و در همان پست نوشتم هفته بعد شغلم را اعلام 
می کنم. کامنت هایی که در این باره آمده بود اکثرا تصور می کردند 
من کارمند پشت میزنشین هستم که بیکار است. حتی عده ای هم 
می گفتند من کافی نت دارم. در ادامه مطلب آن پست نوشته بودم 

»من آبدارچی ام«.
مخاطبانبرایآبدارچیبودنتسندیاتصویرینخواستهبودند؟

خیر! از همان ابتدا همه حرف هایم را قبول داشتند. 
تاریخورودتبهفیسبوکدقیقاچهزمانیبود؟

دقیقا به خاطر ندارم ولی تاریخ ورودم به اینس��تاگرام 94/7/7 
بوده است. یک سال و نیم تا دو سال هم در فیسبوک بودم.

پسدرفیسبوکشناختهشدی؟
آنجا دیگر همه مرا شناختند. دو شب بعد از آن پست مسیح 
علی نژاد به من پیشنهاد مصاحبه داد و این اولین پیشنهاد مصاحبه 
بود ولی قبول نکردم، برای هر کسی مصاحبه کردن جذاب است، 
دوست داشتم مصاحبه کنم اما دوست نداشتم مصاحبه کننده ام 

مسیح علی نژاد باشد.
بامشورتکسیقبولنکردیبامسیحعلینژادمصاحبهکنی؟
خیر! خودم متوجه مساله بودم و به همین دلیل قبول نکردم.

هنوزدرفیس�بوکپس�تمیگذاری؟چونفیسبوکدیگراز
بورسافتاده...

خیر! الان دیگر کس��ی در فیسبوک فعالیت زیادی ندارد، من 
هم ندارم.

معروفیتتدرفضایمجازیبهافزایشدرآمدتمنجرشد؟
خیر! هیچ ارتباطی نداشت، الان نیز همانگونه است. 

درفیسبوکچیمینوشتی؟
در صفحه خصوصی ام در فیسبوک باز هم طنز می نوشتم. البته 
آن زمان دیگر دوستان می دانستند شغلم چیست، به همین دلیل 
خط اول پست هایم می نوشتم »روزمرگی های یک آبدارچی« هر 
چند روزمرگی ها خودش بار منفی دارد و کلمه مناس��بی نیست 
ولی این کلمه برند من ش��ده و دیگر نمی توانم آن را تغییر دهم. 
می نوش��تم روزمرگی های یک آبدارچی و در آن پست می نوشتم 
مثلا ام��روز دو میهمان داش��تیم و چای دادم. دوب��اره چند روز 
می گذشت و یک پس��ت طنز می گذاشتم. بعد یک پیج ساختم 
با همان نام »روزمرگی ه��ای یک آبدارچی« اینگونه هم نبود که 
همیشه آنلاین باشم، 3 روز یک بار یک پست جدید می گذاشتم. 
فیسبوک هم مشکلات فیلترشکن و... را داشت و دقیقا در تاریخ 
94/7/7 در اینس��تاگرام اولین پس��تم را گذاشتم و در فیسبوک 
نوش��تم که به اینس��تاگرام می روم. ظرف 2 یا 3 روز به عدد هزار 
فالوئر رسیدم و به سرعت هم به 3 هزار فالوئر رسیدم که وقتی به 
این میزان رسیدم، هم خبرگزاری مهر و هم خبرآنلاین، هر دو در 
یک روز به من پیشنهاد مصاحبه دادند و مصاحبه کردم. مصاحبه 
را انجام دادم و بعد از آن تعداد فالوئرهایم به 8 تا 9 هزار رسید و 
بعد از آن علی ضیا برای شب یلدا مرا دعوت کرد و اولین بار جلوی 
دوربین رفتم. همیشه فکر می کردم جلوی دوربین بودن کار بسیار 
سختی است. اولین بار که علی ضیا به همراه تصویربردارشان آمد و 
دوربین را جلویم گرفت، ترسم ریخت. فکر می کنم برای شب یلدا 
بود که 3 یا 4 دقیقه رسانه ملی تصویر مرا در سال 94 نشان داد. 
دقیقا زمانی که توپ سال تحویل به صدا در آمد، تعداد فالوئرهایم 
40 هزار بود. مطالب مختلف رسانه های مختلف به بالا رفتن تعداد 

فالوئرهایم کمک می کرد.
باتوجهبهاینمسائل،رفتارتتغییرینکرد؟

خیر! ذوق داشتم ولی رفتارم تغییر نکرد. علی ضیا به اینجا آمد 
و فیلمبرداری کرد و به دفتر مدیرمان هم رفت. از سوی دیگر مردم 
در خیابان با من عکس می اندازند. همکارانم هم برای شان عادی 
شده است. الان 181 هزار فالوئر دارم.  البته تا عید 120 هزار بود 
و دیگ��ر بالا نمی آمد. از زمانی ک��ه فرزندانم به دنیا آمدند، تعداد 
لایک هایم بس��یار افزایش داشته است. نرمال لایک هایم باید 10 
هزار تا 11 هزار لایک باش��د ولی الان ساده ترین پست هایم بالای 

20 تا 30 هزار لایک دارد.
تبلیغاتهممیگیری؟پولاینتبلیغاتراچهمیکنی؟

وقتی به 96 هزار فالوئر رسیدم، تبلیغاتم را شروع کردم و تنها 
2 س��اعت پیج های خوب را معرفی می کردم. قبل از آن پیشنهاد 

تبلیغات داش��تم ولی اص��لا از این کار متنف��رم. حتی زمانی که 
تلویزیون نیز آگهی پخش می ش��د، خوشم نمی آمد. می خواستم 
پیجم به 100 هزار فالوئر برس��د بعد از آن بفروش��م و درآمدش 
را هم صرف بیماران س��رطانی کنم، چرا که خواهرم نیز به خاطر 
سرطان از دنیا رفت. این تصمیم را  زمانی که تعداد فالوئرهایم 3 
هزار بود، گرفتم، چرا که همان زمان 2 خبرگزاری با من مصاحبه 
کردند و بعد دیدم همه روزنامه ها و مجلات درباره من می نویسند و 
همه صفحه مرا تبلیغ می کنند. بعد از آن تصمیم گرفتم اگر تعداد 
فالوئرهایم به 100 هزار برس��د، پیجم را  بفروشم اما بعد تصمیم 
گرفتم تبلیغ بگیرم و پول تبلیغ ها را به امور خیریه اختصاص دهم.
آخرهرپس�تیکهش�تکصلواتمیگذاری.اینهمادامه

همانصلواتبرایخواهرتاست؟
بله! برای شادی روح او است. البته خواهرم بیشتر از اینها به من 

کمک کرد و الگوی من برای زندگی است. 
یکسوالمهم؛چهزمانیازدواجکردی؟

27 فروردین 94 ازدواج کردم؛ 6 ماه قبل از اینکه اینستاگرام را 
ایجاد کنم. البته در دورانی که اینستاگرام داشتم، با همسرم نامزد 
بودیم. آذرماه 92، نامزد داشتم و منزل همسرم هم در شهرستان 
بود و حتی در خواستگاری هم صحبتی از فضای مجازی نکردم. 
ازدواج مان نیز به صورت سنتی بود و همسرم دخترعموی مادرم 
اس��ت و در شهرستان نیز اینترنتی وجود ندارد که بخواهم درباره 
فیس��بوک و... صحبت کنم. از ازدواجم هم بش��دت راضی ام، فکر 

می کنم همسرم هم از من راضی باشد. ]خنده جمع[ 
الانهمسرتبااینمسالهکههمیشهدرفضایمجازیهستی،

مشکلیندارد؟
خیر! اوایل شاید کمی مشکل داشت ولی الان با وی صحبت 

کرده ام و دیگر مشکلی نیست. 
برایصفحهاتقانونخاصیهمداری؟

نه! فقط اینکه هیچ کس بی احترامی و توهین نکند. این خط 
قرمز من اس��ت. من مذهبی هس��تم و دوس��ت دارم هم خودم 

اخلاق مدار باشم و هم همه کسانی که به صفحه ام می آیند.
کم�یدربارهاینپروس�هکارخیریکهمیکنیصحبتکنیم،

دقیقاچهمیکنی؟
هی��چ! پول تبلیغاتی که می گیرم را به نیازمندان می رس��انم؛ 
همی��ن! اوایل یک بار جمع ک��ردم دادم محک بعد یک بار جمع 
کردم دادم دهش پور، الان هم مستقیم می دهم به خانواده بیماران. 
البته من از فردی که مهرطلب است متنفرم. یعنی از افرادی که 
می گوین��د تبلیغ می کنم ولی می خواهم پول��ش را به نیازمندان 
بده��م، به همین دلیل با من هم��کاری کنید، متنفرم. هیچگاه 
ای��ن کار را نکردم و من تنها ش��روع کردم به تبلیغ تا اینکه پول 
تبلیغات را جمع کردم و خرج بیماران سرطانی کردم. اولین بار بعد 
از تبلیغات پست گذاشتم و کل ماجرای زندگی ام را گفتم و عنوان 
کردم که تبلیغات را به نیت خواهرم انجام دادم و می خواستم در 
ابتدا پیجم را بفروش��م که این کار را نک��ردم و تبلیغات را در آن 
به عش��ق خواهرم انجام می دهم و از مخاطبان خواستم هر کس 
دوست دارد، برای خواهرم صلوات بفرستد. سه بار هزینه تبلیغات 
را چون نیتم بیماران سرطانی بود، به خیریه دادم و بعد از آن دیگر 
هزینه ها را به خیریه ها نمی دهم، بلکه پول را مستقیم به یک بیمار 
می دهم ولی ریز مسائل را در پیجم نمی نویسم، چرا که فایده ای 

ندارد و حالت ریا می شود.
چگونهتبلیغاینکاررامیکنیکهدیگرانتشویقشوند؟

هیچگاه نرفتم دس��تم را گردن یک بیمار سرطانی بیندازم و 
عکس بگیرم. بعد از مدتی به این نتیجه رس��یدم که همه دیگر 
بیماری سرطان را می شناسند، چه لزومی دارد حتما به این بیماری 
بپردازم، به همین دلیل رفتم بیماری های مختلف مانند بیماری 
پروانه ای را معرفی کردم تا مردم را با آن آشنا کنم، من قولی که 
ب��ه خواهرم داده بودم را انج��ام دادم و آن مبلغ را صرف بیماران 

سرطانی کردم.
اینمس�الهراکهمتاس�فانهتع�دادافرادیک�هنیازمندکمک
هستند،بسیارزیاداس�تقبولداری؟خب!تومیتوانیبیشاز

اینکارکنی!
بله! متاسفانه بیماران زیاد هستند. من فقط معرفی می کنم. 
اصلا عده ای نمی دانند بیماری پروانه ای چیست و من تنها معرفی 
می کنم. یک فردی که خودش می گفت تازه شرایط بدنی خوبی 
دارد و کمترین باند را استفاده می کند، می گفت هر باند هزینه ای 
250 ه��زار تومان��ی دارد، ای��ن فرد هم خودش بیم��ار بود و هم 
خواه��رش. دولت نیز تنها یک باند در م��اه به هر بیمار پروانه ای 
می دهد.  همین بیماری که گفتم پدرش هم فوت شده و قبلا هم 
کارگر بوده و 8 تا خواهر و برادر هم هس��تند. چون نمی توانستند 
هزین��ه درمانش را تامین کنند، مجبور بودند روی زخم ش��ان را 
چسب و باند معمولی بزنند و چند روز بعد هم آن را جدا کنند و 
من در پیجم تنها این بیماران را معرفی می کنم و عنوان می کنم 
هر ک��س می تواند کمک کند، هر کس هم که نمی تواند حداقل 
از نزدیک با آنها آش��نا شود. الان بیشترین پیشنهادی که به من 
می دهند این است که می گویند در صفحه ام شماره کارت بنویسم 
و مردم به ش��ماره کارت من پول بریزند و می توانم بگویم اگر این 
کار را انجام دهم، ظرف مدت کوتاهی حداقل 100 میلیون تومان 

پول جمع کنم اما این کار را نمی کنم.
چرااینکارراانجامنمیدهی؟

پول تبلیغاتی که انجام می دهم را به یک نیازمند می دهم و این 
پول خودم است و اگر آن فرد به من دروغ گفته باشد، من می دانم 
و آن فرد و خدا ولی اگر شما به من پولی بدهید و بگویید آن را به 
یک نیازمند بدهم، من برای هر یک ریال آن، آن دنیا مدیون شما 

می شوم و این کار را انجام نمی دهم. 

مشخصاستمسالهحراموحلالبرایتخیلیمهماست؟
قطعا! در خانه ای بزرگ شدم که پدرم کارگری کرده و با عرق 
جبی��ن من را بزرگ کرد و یک لقمه حرام به من نداد، من هم از 

بچگی کارگری کردم که لقمه ام حلال باشد. 
حالااگرمردمهمبهتوبگویندراضیهستندکهاینپولرابهتو

میدهند،چرااینکاررانمیکنی؟
بله! اگر هم بگویند راضی هس��تند به آنها می گویم که اطراف 
خودشان را نگاه کنند و به نیازمندان نزدیک خودشان کمک کنند.
روزکارگ�راس�ت،م�اهمب�ههمیندلیلس�راغت�وآمدیم.
ش�ایدازاینجابحثهایمانهمجدیترباش�د.کارگرانتقریبا
پرجمعیتترینطیفاجتماعیوکمدرآمدترینآنهاهستند.به
نظرتوضعیتآنهاچطوراست،اصلاازفضایکلیجامعهازنظر

اقتصادیچهحسیداری؟
خب! طبیعتا مش��کلات اقتصادی زیاد اس��ت اما من ش��اکر 
هس��تم. زندگی در ش��رایط فعلی مخصوصا برای قشر کارگر کار 
سختی اس��ت، چرا که گاهی درآمد به اندازه هزینه ها درنمی آید 
و حتی ش��خصا هم از خیلی خواس��ته هایم می گذرم. زمانی که 
بیرون می رویم، ش��اید 10 بار از جلوی جگرکی و معجون فروشی 
می گذریم، مجبور هستیم روی مان را به آن طرف کنیم و به جای 
دیگری نگاه کنیم، چرا که نمی توانیم به همه خواس��ته های مان 
برسیم. قشر کارگر که من هم جزوش هستم امروز وضعیت خوبی 
ندارد، زندگی اش سخت می گذرد؛ حالا باز من وضعیتم به نسبت 
دیگران خیلی بد نیست. من اجاره خانه نمی دهم، طبقه دوم خانه 
پدرم زندگی می کنم و از زندگی ام راضی ام و خدا به زندگی ام بسیار 
برکت می دهد اما خب، می دانم و در محله هایی زندگی می کنم که 

سختی مردم را می بینم.
اینمسیریکهتوطیمیکنیهمالبتهباعثشدهخیلیخدا

کمکتکند.
همه فکر می کنند من به دیگران کمک می کنم در حالی که 
م��ن با خدا معامله می کنم. در زندگی ام دیده ام وقتی یک کمکی 
به دیگران می کنم، خدا 1000 برابر آن را برای من جبران می کند 

و شعار نمی دهم. 
اینمسالهکهعنوانمیش�ودوضعاقتصادیبداستراقبول

داری؟
طبیعتا دارم! می بینم. ما دو جور آدم داریم؛ یک س��ری افراد 
داریم که مدام بالای دستی خودشان را نگاه می کنند و می گویند 
نداریم. یکس��ری اف��راد دیگر داریم که نه وضع ش��ان واقعا خوب 
نیست، واقعا پولی ندارند و نیازمند هستند که قشر کارگر با اینکه 
شاید بیشتر از همه زحمت بکشد در همین دسته است و کارگران 
خیلی دوس��ت دارند شرایط برای شان تغییر کند و وضعیت بهتر 
شود. کارگران از وضعیت ناراضی هستند و حقیقتا برخوردهایی 

هم که با آنها می شود شایسته نیست.
»کارگر«بهنظرمنانسانشریفیاستامامسالهایدرجامعهما
وجودداردمبنیبراینکهبرخیمشاغلمانندرفتگریوآبدارچی
بودن،جزوش�غلهایکمدرآم�دوردهپایینجامعهمحس�وب

میشود،بهنظرتاینمسالهدرستاست؟
کس��ی می رود کار رفتگری و آبدارچ��ی را انجام می دهد که 

معمولا در آن شرکت کمترین سواد تحصیلی را دارد.
بهنظرتچونفردیس�طحسوادپایینداردوچنینمشاغلی

راانتخابمیکند،بایدبهویبگوییمشغلسطحپایینیدارد؟
خب! حقوق کمی می گیرد و اگر آن فرد مجبور نبود، هیچگاه 
نمی آمد جارو دست بگیرد. من اگر درس می خواندم که هیچگاه 
آبدارچی نمی شدم ولی شرایط به گونه ای بود که نتوانستم درس 
بخوانم و با مدرک س��یکل به اینجا آمدم. البته به صورت ش��بانه 
درس خوان��دم و دیپلم گرفته ام. من تنها کاری که کردم این بود 
که با این ش��غل زندگی کردم، چرا که تحصیلات نداشتم، پارتی 
هم نداشتم و از طرف دیگر پدر میلیاردر هم نداشتم و خودم هم 
گنجی پیدا نکردم و تنها راه من همین شغل است و یاد گرفتم با 
این شغلم زندگی کنم و بسازم، چرا که عمرم در حال گذر است. 
وقتییکبخش�یازخدماتزندگیافرادرارانندگانتاکسی،
رفتگ�رانوآبدارچیهاانجاممیدهند،قطعااینش�غلهمنیاز
جامعهاس�توهمقابلاحترامولیاینکهگفتهش�وداینشغل
درس�طحپایینیقراردارد،درستنیست،درحالیکهدربرخی
کشورهاافرادباافتخارمیگویندشغلشانرفتگریاست،چرادر

ایراناینگونهنیست؟

من خجالت نکش��یدم و گفت��م، مردم هم اس��تقبال کردند. 
متاس��فانه عده زیادی این کار را نمی کنند. دزدی که نکرده ام! در 
حالی که عده ای براحتی سینه شان را صاف می کنند و می گویند 
ک��ه من دزدی کرده ام، حال اگر می توانید بیایید و مرا دس��تگیر 
کنید. من از این شغلم خجالت نمی کشم و برایم استقبال مردم هم 
عجیب است که می گویند چرا شغلم را گفتم. تعجب مردم برایم 
عجیب اس��ت؛ من چرا نباید شغلم را به مردم بگویم؟! من وقتی 
س��بحان و ماهان بزرگ شوند با افتخار به آنها می گویم آبدارچی 
هس��تم چون مهم این است که رزقی که سر سفره می برم حلال 
است، مال مردم را نمی خورم، به بیت المال دست درازی نمی کنم، 
در امانت مردم خیانت نمی کنم و از صبح تا ش��ب تلاش می کنم 

روزی حلال کسب کنم. اینها موجب افتخار است.
توهممعروفهس�تیوهمیکفردمعمولی،یعنیسلبریتی

آدمهایمعمولیهستی،دراینزمینهصحبتکن.
بله! معتقدم فردی مانند علی دایی اصلا نیاز نیست اینستاگرام 
داشته باشد، چرا که همه وی را می شناسند و حتی پدرم که اصلا 
به اینترنت سر نمی زند هم علی دایی را می شناسد ولی مرا افرادی 
می شناس��ند که در اینستاگرام هس��تند و من یک آدم معمولی 

هستم که افراد معمولی مرا می شناسند.
ب�هعنوانفردیکهدرطبقهپایینشهرنش�ینجامعهزندگی

میکنیوبامردمهستی،مسائلاصلیمردمرابرایمانبگو.
سوال بعدی را بپرسید. این سوال سختی است و نمی توانم به 

آن پاسخ دهم. )خنده( 
اتفاقاتوبای�ددراینزمینهصحبتکنی،چراکهدربینمردم
هستیوازخودمردم،درحالیکهگاهیمیبینیمبعضیافرادکه

مشهورهستند،دراینخصوصصحبتمیکنند.
شعاری که همیشه می گویم این است که خوب است افراد پولدار 
باشند ولی گاهی اینگونه نیست. با این وجود باید با داشته های مان 
زندگی کنیم. نباید حسرت نداشته ها را خورد، البته نباید یک جا 
هم نشست و بیخیال شد. من با داشته هایم لذت می برم و حسرت 
نداشته هایم را نمی خورم ولی واقعا برای بهتر شدن تلاش می کنم 
ام��ا اگر بخواهید درباره وضعیت عمومی جامعه صحبت کنم باید 

بگویم نداشته های حداقلی مردم جامعه ما زیاد است.
باچهوسیلهایبهسرکارمیآیی؟

با اتوبوس و مترو به س��ر کارم می آیم و اگر این وسایل خلوت 
باشد بسیار خوب اس��ت. امروز مترو یک جای خالی پیدا کردم، 
پیرم��رد و پیرزن هم اطرافم نبود که جایم را به آنها بدهم. راحت 
نشستم. یکی از اتفاق های خوبی که هر چند ماه یک بار می افتد و 

خوشحالم می کند این است که روی صندلی مترو بنشینم.
خب!همی�ندیگر؛میگوییب�امترومیآیم،ازجنوبش�هر
میآیییعنیبامردمهمراهی،میگویمازمنظرسخنگویجمع

کثیریازمردم،مشکلاتجامعهرابگو.
مشکل وجود دارد، برای همه هست، سختی و مشقت و بی پولی 
هم هست، من بخواهم شروع کنم از مصیبت های قشری که من 
متعلق به آنها هستم خب، این مشکلات سر به فلک می کشد ولی 
من تلاش می کنم زیبایی ها را بنویسم تا حداقل کمی جامعه خودم 

را از این فضای ناراحتی دور کنم.
یعنیاینچیزیکهتوراازاولسمتفضایمجازیکشاندکه
افسردگیفراغخواهرتراکمکند،باعثشدتوتلاشکنیکاری

کنیکهافسردگیجامعهاتکمشود؟
بله! من می گویم شخصا مش��کلاتم را دارم از مشکلات مردم 
هم بی خبر نیس��تم ولی پیجم اینگونه اس��ت که تنها زیبایی ها 
را می نویس��م و تنها دلتنگی من این اس��ت که درب��اره خواهرم 
می نویسم، آن هم اگر سالگرد و تولدی باشد درباره وی می نویسم 
اما از آن طرف س��عی می کنم رنج اف��رادی را که مورد توجه قرار 
نمی گیرند هم کم کنم. درباره بیماری پروانه ای می نویس��م و به 
مردم می گویم که بروند و درد این بیماران را ببینند، بیمارانی که 
250 هزار تومان تنها پول یک بار باندشان است. حتی دلم نمی آید 
که عکس های این بیماران را نگاه کنم ولی افرادی با این بیماران 

زندگی می کنند. 
دربارهاولینکسیکهآنآرزویترابرآوردهکرد،صحبتکن؟

آن آرزو وقتی برآورده می شد که من نگویم و انجام شود اما به 
هر حال علی ضیا اولین نفری بود که آن آرزو را برآورده کرد و آن 
چای را داد. همچنین یک برنامه ای هم رفتم فکر می کنم برنامه 

خانواده ما بود، آنجا هم برایم چای آوردند.

»کاظمعقلمند«،آبدارچیمعروففضایمجازی،درگفتوگوبا»وطنامروز«ازروزمرگیهایشمیگوید

بخواهم از مصیبت  کم درآمدها بنویسم
 سر به فلک می کشد
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